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با توجه به اردوه�ا و بازي ه�اي تداركاتي كه 
قبل از ش�ركت در جام جهاني داشتيد، تصور 
مي كردي�د در كلمبيا تيم ملي فوتس�ال اين 

افتخار بزرگ را كسب كند؟
اگر بخواهيم انص��اف را در نظر بگيريم، ت��دارك خوبي 
نداش��تيم، بازي هاي تداركاتي خوبي قبل از شركت در 
جام جهاني نداشتيم اما به هر شكل تيم به مسابقات اعزام 
شد. اما خودمان خيلي به تيممان و توانايي بچه ها ايمان 
داشتيم؛ اينكه تيم خوبي داريم، بازيكنان شايسته داريم، 
كادر فني مجرب��ي داريم. در حالي اما بازي ها را ش��روع 
كرديم كه نتايج مانند بازي با اس��پانيا خيلي دلچس��ب 
نبود و اين هم به دليل نداشتن بازي هاي تداركاتي كافي 
بود كه ما را اذيت كرد اما خوش��بختانه تيم بازي به بازي 
توانست روند بهتري پيدا كند و توانستيم در جام جهاني 

نتايج خوبي بگيريم. 
اين روند در مرحله دوم و حذفي از بازي مقابل 
برزيل 180 درجه تغيير كرد و با حذف برزيل، 
تيم ملي فوتسال فوق العاده ظاهر شد، چگونه 

اين اتفاق افتاد؟
همان طور كه اشاره كردم در شروع كارمان در جام جهاني 
نداش��تن بازي هاي تداركاتي باعث ش��د تا در بازي هاي 
مرحله مقدماتي خيلي اذيت ش��ويم و تيم نتوانست در 

آغاز مسابقات روندي كه انتظار مي رفت را داشته باشد، 
همچنين دير به كلمبيا رفتيم و اين عوامل در نتايج تيم در 
ابتداي مسابقات تأثير گذاشت. خب اما رفته به رفته تيم 
در جام جهاني بهتر شد و جاافتاده تر بازي كرد. در بازي با 
برزيل هم معتقدم كه بچه ها مزد شجاعتشان را گرفتند، 
مزد همدلي را گرفتند، يك بازي ش��جاعانه و جسورانه 

مقابل برزيل كه باعث شد فعل خواستن را صرف كنند. 
مقابل برزيل، خيلي ها شانس�ي را براي ايران 
قائل نبودند، شما قبل از بازي وارد زمين شديد 

با چه هدفي بود؟
اگر بخواهيم منطقي بگوييم مقابل برزيل ما شانسي براي 
پيروزي نداشتيم و كمتر كسي بود كه ايران را برنده بداند 
و ش��انس كمي مقابل اين تيم داشتيم. شما توجه كنيد 
كه برزيل قهرمان جه��ان ب��ود، در دور مقدماتي خيلي 
خوب نتيجه گرفته بود و بهترين تيم مرحله گروهي بود 
و باعث ش��ده بود از نظر رواني از ما جلوتر باشد. با وجود 
اين ما هم انصافاً از پيش باخته نبوديم و تمام تلاشمان را 
كرديم. مي دانستيم كه ما هم تيم خوبي هستيم، بچه ها 
هم واقعاً با همت و غيرت بازي كردند و نكته خوب بازي با 
برزيل اين بود كه در رختكن و قبل از بازي، خودمان را از 
پيش باخته نمي دانستيم. براي خودمان يك شانس براي 
پيروزي قائل بوديم و براي آن ش��انس كلي جنگيديم و 

كلي تلاش كرديم. 

گلتان به برزيل با آن ضربه چيپ آن هم در آن 
شرايط حساس، قابل توجه بود!

بالاخره بايد آدم در لحظه تصميم بگيرد و خدا هم كمك 
كرد و اين توپ به گل نشس��ت و يكي از ش��يرين ترين 
لحظات عم��رم را ثبت كرد و از خدا ه��م خيلي ممنونم 

كه كمك كرد. 
با برد برزيل انتظارها از شما بالا رفت، به سكو 

فكر مي كرديد؟
از ش��روع مس��ابقات جام جهاني، حض��ور در بين چهار 
تيم پاياني جام جهاني را پيش بيني كرده بوديم؛ زماني 
كه برزي��ل را برديم، اعتماد به نفس تيم چند برابر ش��د. 
بازي با برزيل نقطه عطف بازي تيم ملي بود و به تيم ملي 
شخصيت ويژه اي داد و انگيزه را دو چندان كرد و همان 
طور كه خدمتتان عرض كردم يك اعتماد به نفس خيلي 
خوب به تيم ملي داد كه در ادامه خيلي به ما كمك كرد. 

درباره بازي با روس�يه صحبت مي كنيد؛ اين 
تصور بود كه ايران بتواند روسيه را با توجه به 
بازي هاي زيادي كه با اي�ن تيم انجام داده ايم، 

شكست دهد؟
روسيه را خيلي خوب مي ش��ناختيم، در قالب بازي هاي 
تداركاتي زياد با اين تيم بازي كرده بوديم ولي متأسفانه 
من آس��يب ديدم و فرهاد توكل��ي را هم كه در پس��ت 
تأثيرگذاري بازي مي كرد نداش��تيم. يك مقدار شيرازه 
تيم به دليل اينكه چند بازيكن را نداشتيم، از هم پاشيد 
و  هارموني تيمي كه داش��تيم به هم ريخت. با وجود اين 
ش��رايط بچه ها خيلي خوب بازي كردند و جنگيدند اما 
بخت با ما يار نبود. خيلي خوب ب��ازي كرديم اما غيبت 
چند بازيكن نظم تيم را به هم ريخت و نتوانستيم نتيجه 

لازم را بگيريم. 
ش�ما در اين رقابت ه�ا اعلام كردي�د كه جام 
جهاني كلمبيا آخرين حضورتان در تيم ملي 

است، از تصميم خداحافظي تان بگوييد. 
با مش��ورت ها و صحبت هايي كه كرده بودم قبل از جام 
جهاني تصميم به خداحافظي از عرصه بازي هاي ملي را 
گرفته بودم و تصميم خودم بود. اين تصميم را بعد از يك 
دو بازي كه گذشت با كادر فني درميان گذاشتم و به آنها 
گفتم كه مي خواهم در پايان جام جهاني خداحافظي كنم. 
خب كادر فني مخالف بود و دوست داشتند به كارم ادامه 
بدهم اما من تصميمم را از قبل گرفته بودم كه بعد از اين 
مسابقات خداحافظي كنم. بالاخره بايد جا را براي جوانان 
باز كنيم، بازيكنان جوان بيايند و ميدانداري كنند و اين 
فرصت را به آنها بدهيم كه بتوانن��د آينده خوبي را براي 
فوتسال ترسيم كنند. چون ما دو سال فاصله داريم با جام 
ملت ها كه مسابقات مهمي براي تيم ملي فوتسال است و 
چهار سال هم تا جام جهاني آينده زمان دارم. فكر كردم 
با خداحافظي من مي شود به بازيكنان جوان فرصت داد 
تا به تيم ملي بيايند و بتوانند در آسيا و جهان با پيراهن 

كشورمان خودي نشان دهند. 
و خداحافظي بعد از 13 سال حتماً خيلي سخت 

بود؟
دقيقاً همين طور بود و واقعاً تصميم سختي بود. زماني كه 
من تصميمم را رس��ماً اعلام كردم، در كلمبيا شب بود و 
8 صبح ايران بود، زماني كه رسانه اي كردم تا صبح بيدار 
بودم و فكر مي كردم و نخوابيدم. به هر حال تصميم مهم 
و س��ختي بود، الان هم كه با شما صحبت مي كنم از اين 
تصميم خيلي راضي ام، خدا را شكر مي كنم كه به من عزت 

داد و در بهترين شرايط با تيم ملي خداحافظي مي كنم. 
بهترين تصويري كه از سال هاي حضورتان در 

تيم ملي داريد، چه بود؟
حقيقتاً خاطرات خيلي خوبي با تيم ملي در مس��ابقات 

مختلف دارم اما ش��يرين ترين آن مي تواند همين مدال 
جهاني باشد؛ اتفاقي كه براي اولين بار افتاد و يك تيم در 
ورزش گروهي به سكوي جام جهاني رسيد؛ اتفاقاتي كه در 

جام جهاني افتاد خيلي براي من شيرين بود. 
مدالي كه با كمترين توجه و امكانات به دست 

آمد!
راز موفقيت تيم ملي همدلي و يكدلي بود و همه با يك هدف 
واحد دنبال موفقيت بودند. اين راز تيم ملي بود كه موفق 
هم شديم، هم بازيكنان هم مربيان يكدل بودند و اين باعث 
شد تا موفق شويم، اما خب تيم ملي همان طور كه گفتيد 
امكاناتي كه شايس��ته اش بود را نداشت، خوب است كه به 
تيم ملي اهميت بدهيم. اگر به فوتسال توجه شود، تيم ايران 
مي تواند فيناليست جام جهاني ش��ود و يك افتخار بزرگ 
براي كشورمان به دست آورد. قطعاً با توجه به استعدادهايي 
كه رشته فوتسال كشورمان دارد، اين پتانسيل را تيم ملي 

دارد كه بتواند در فينال جام جهاني حضور داشته باشد. 
اما ب�ه نظر مي رس�د مش�كلات زيادي س�د 
راه باش�د، مانند بح�ث لب�اس و پاداش ها كه 
حاش�يه هاي زيادي را در جام جهاني متوجه 

تيم كرد. 
بچه ها فقط دنبال خوشحال كردن مردم بودند و اصلًا به 
اين مسائل حاشيه اي توجه نمي كردند و نمي گذاشتند 
كه اين مس��ائل روي بازي ش��ان تأثير بگذارد، اما به هر 
حال ش��رايط اصلًا خوب نبود، داشتن يك لباس خوب، 
كمترين حق بچه هاي تيم ملي بود، معتقديم بازيكناني 
كه از كشور خارج مي ش��وند و در رقابت هاي بين المللي 
شركت مي كنند نمايندگان و سفيران كشورمان هستند و 
در چشم و معرض نگاه ها قرار دارند و بايد لباس هاي خوبي 
به تن كنند تا بتوانند نماينده شايسته اي براي نام ايران 
باشند. فكر مي كنم كمترين امكاناتي كه بايد در اختيار 
تيم ملي گذاشت، امكاناتي است كه شأن كشورمان و شأن 
بچه ها و تيم ملي حفظ ش��ود و احياناً خداي نكرد ضربه 

نخورد و خدشه به آن وارد نشود. 
انتظارتان از مسئولان چيست؟

به فوتس��ال به ان��دازه موفقيت هايش توج��ه كنند؛ اگر 
فوتسال ما موفق است، اگر فوتسال ما جهاني است، اگر 
موفقيت هاي اين رشته مردم را خوش��حال مي كند، به 
اين اندازه به فوتس��ال توجه كنند. ما اصلًا انتظار بيشتر 
و زيادتري نداريم و حرف بچه هاي فوتسال اين است كه 
به اندازه افتخاراتي كه اين رش��ته تا امروز كسب كرده، 
توجه ش��ود تا ملي پوش��ان فوتسال هم ش��رايط خوبي 

داشته باشند. 
موفقيت فوتسال با مربي ايراني هم مي تواند 
پي�ام بزرگ�ي ب�راي مس�ئولان تصميم گير 

فدراسيون باشد. 
به شخصه خيلي خوشحالم كه اين موفقيت با يك مربي 
ايراني به دست آمد و توانس��تيم سكوي جهاني بگيريم. 
معتقدم مربيان ايراني خيلي توانمند هستند و فوتسالمان 
طوري است كه احتياج به مربي خارجي نداشته باشيم. 
مربيان ايران��ي در دوره هاي قبل هم ثاب��ت كرده اند كه 
خيلي توانا هستند و باعث افتخار من است كه با يك مربي 

توانستيم روي سكوي جهاني برويم. 
حرف و نكته اي اگر باقي مانده؟

مي خواستم يك تشكر ويژه از مردم داشته باشم؛ چه زماني 
كه در كلمبيا بوديم و چه زماني كه برگشتيم به ما انرژي 
مثبت دادند و بچه ها را مورد لطفش��ان قرار دادند. واقعاً 
ممنونم از مردم به خاطر اين همه ابراز محبتي كه نسبت 
به بچه هاي فوتسال داشتند. خوش��حاليم كه توانستيم 
لبخند رضايت را روي لبان مردم كش��ورمان بنشانيم و 

آنها را شاد كنيم.

گفت وگوی »جوان« با محمد كشاورز، كاپيتان تيم ملي فوتسال به بهانه سومي در جام  جهاني

 فوتسال را 
به اندازه افتخاراتش ببینند

داش�تن ي�ك لب�اس خ�وب، كمترين 
حق بچه ه�اي تيم ملي ب�ود، معتقديم 
بازيكناني كه از كشور خارج مي شوند و 
در رقابت هاي بين المللي شركت مي كنند 
نمايندگان و سفيران كشورمان هستند و 
در چشم و معرض نگاه ها قرار دارند و بايد 
لباس هاي خوبي به ت�ن كنند تا بتوانند 
نماينده شايسته اي براي نام ايران باشند

محمد كشاورز را بايد در زمره پرافتخارترين فوتساليست هاي تاريخ كشورمان قرار 
داد كه در سال هاي حضورش در فوتسال چه در عرصه ملي و چه باشگاهي توانسته به 
افتخارات زيادي برسد، از قهرماني در آسيا همراه با تيم ملي و باشگاه گيتي پسند تا 
انتخاب به عنوان بازيكن سال فوتسال آسيا در سال 2011. افتخارت كشاورز تنها يك 
مدال جهاني كم داشت كه با برنز تاريخي فوتسال كشورمان در جام جهاني كلمبيا 
تكميل شد تا كاپيتان فوتسال كشورمان با خاطره شيريني در پايان اين رقابت ها، 

خبر خداحافظي اش از بازي هاي ملي را اعلام كند و به 13 سال حضور پر افتخارش 
در تيم ملي فوتسال پايان دهد. كاپيتان با اخلاق فوتسال كشورمان در جام جهاني 
هم مانند تمام سال های حضورش در تيم ملی، يكي از اركان اصلي موفقيت فوتسال 
كش�ورمان بود. او هر چند بازي رده بندي را به دليل مصدوميت از دست داد و جاي 
خالي اش احساس ش�د اما يكي از اركان موفقيت تاريخي فوتسال بود. كشاورز در 

گفت وگو با »جوان« از جام جهاني كلمبيا و چرايي خداحافظي اش مي گويد. 

پي�ش از آغاز مس�ابقات با توجه ب�ه امكانات و 
تداركي كه تيم داشت، به موفقيت در جام جهاني 

كلمبيا و رفتن روي سكو فكر مي كرديد؟
قبل از اعزام با توجه به قرعه كشي اي كه شده بود و برنامه اي 
كه كادر فني ريخته بود، رفته بوديم كه سرگروه بشويم يا 
حداقل در جايگاه دوم گروه در مرحله مقدماتي قرار بگيريم 
اما با توجه به نتايجي كه به دست آمد در گروه سوم شديم و 
شرايط براي ما سخت شد و خورديم به برزيل. اگر امكانات 
را در نظر بگيريم جايگاه ايران كسب مدال برنز و حتي قرار 
گرفتن در بين چه��ار تيم برتر دنيا نبود ام��ا اگر كيفيت و 
پتانسيل فوتسال را مد نظر قرار دهيم، فوتسال اين شايستگي 
را داش��ت و به اين مهم هم رسيديم. معتقدم كيفيت فني 
فوتسال با امكاناتي كه داريم اصلًا قابل قياس نيست و اگر 
سوم دنيا ش��ديم به خاطر كيفيت و پتانسيل فوتسال بود، 

چون ما از نظر امكانات تيم سي ام دنيا هم نيستيم!
اين تدارك ضعيف نتايجش را در مرحله مقدماتي 

هم نشان داد.
بله، دو عامل باعث شد در مرحله مقدماتي نتيجه نگيريم؛ 
يكي بحث امكانات ضعيف بود كه تمركز كادر فني و بازيكنان 
را به هم ريخته بود و تمركز كافي نداش��تيم. دوم اينكه ما 
اردوي كافي نداش��تيم. ما قبل از اعزام به جام جهاني پنج 
بازي تداركاتي انج��ام داديم كه به صورت فش��رده در 10 
روز انجام شد و تدارك خوبي براي جام جهاني نداشتيم و 
پيش بيني هم مي كرديم كه با توجه به اين كمبود امكانات به 
مشكل بخوريم و كار سختي در مرحله مقدماتي با توجه به 

مشكلات داشته باشيم. 
سوم گروه ش�ديم و در اين مرحله بايد با برزيل 
روبه رو مي ش�ديم؛ يعني بهترين تيم فوتسال 
جهان. كمتر كسي شانسي براي موفقيت شما 

قائل بود!
واقعيت را در نظر بگيريم چه مردم و چه كارشناس��ان اگر 
نگوييم همه اما 90 درصد پيش بيني مي كردند ما شكست 
بخوريم. روي كاغذ برزيل برنده مطلق بازي بود ولي ما سال 
پيش در فينال گرند پريكس 2015 در حالي مقابل برزيل 
4 بر 3 شكست خورديم كه اگر آن بازي 5 دقيقه ديگر ادامه 
داشت مي توانستيم برزيل را در خاك برزيل شكست دهيم. 
مسابقه سال گذشته الهام بخش ما در بازي مقابل برزيل در 
جام جهاني بود. شرايط خيلي خوبي داشتيم و با توجه به 
اينكه در آخرين بازي مان مقاب��ل برزيل از نظر فني خوب 
ظاهر ش��ده بوديم، اين روزنه اميدي براي ما بازيكنان بود 
كه به خاطر مردم بازي آبرومندانه اي مقابل برزيل داش��ته 
باشيم، حتي اگر با شكست همراه باش��د. در اين بازي هم 
اگرچه دو بر صفر عقب افتاديم اما سعي كرديم مطالبي كه 
كادر فني از ما مي خواست را انجام دهيم و احساسي بازي 
نكنيم. در كل50 دقيقه منطقي بازي كرديم و احساس��ي 
بازي نكردن رمز موفقيت ما مقابل برزيل بود و خدا را شكر 
در ضربات پنالتي اتفاق خوبي براي ما افتاد و توانستيم برزيل 

را شكست دهيم. 
راز اين بازگشت فوق العاده چه بود؟

نمي خواهم توجيه كنم اما سه بازي كه انجام داديم، مثل 
بازي هاي تداركاتي براي ما بود. در تورنمنت تايلند كه قبل از 
مسابقات شركت كرديم سه، چهار بازيكن اصلي تيم نبودند 
و مصدوميت داشتند و به همين خاطر نتوانستيم با تيم كامل 
در بازي هاي تداركاتي قبل از جام جهاني به ميدان برويم. 
همين بود كه در سه بازي مرحله مقدماتي با تيم كامل، از نظر 
فني و هماهنگي شرايط خوبي پيدا كنيم، هر چند نتوانستيم 
نتايج خوبي بگيريم اما شرايط تيم از نظر هماهنگي بهتر شد. 
مقابل برزيل هم همان طور كه اشاره كردم رمز موفقيتمان 
احساسي بازي نكردن و عمل به توصيه هاي كادر فني بود، 
چون مي دانستيم كه اين توانايي را داريم كه به دروازه برزيل 

نزديك ش��ويم و دروازه اين تيم را باز كنيم. چند بار عقب 
افتاديم اما با كارهاي تاكتيكي كه صورت گرفت، توانستيم 
جبران كنيم و بازي را به پنالتي بكشانيم. در پنالتي هم آن 
اتفاق بزرگ رقم خورد و فوتسال و ورزش دنيا را با شكست 

دادن برزيل متعجب كرديم. 
بعد از شكست دادن برزيل انتظارات از شما بالا 
رفت؛ خودتان بعد از پي�روزي مقابل اين تيم به 

مدال فكر مي كرديد؟
البته قبل از آن ه��م با توجه به توانايي ها و پتانس��يلي كه 
بچه های فوتسال دارند، اعتقاد داشتيم كه مي توانيم كارهاي 
بزرگي انجام دهيم. در مرحله مقدماتي هم در مسابقه اي كه 
در نيمه اول مقابل اسپانيا انجام داديم، خيلي خوب بوديم 
هر چند نيمه دوم اتفاق ديگري افتاد. منظورم اين است كه از 
نظر فني به كار تيم اعتقاد داشتيم و بچه هاي فوتسال ايران 
از بهترين هاي دنيا هستند، بعد از شكست برزيل روحيه ما 
خيلي بيشتر شد، اينقدر انرژي مثبت از طرف مردم ايران 
به ما رسيد كه چيزي كمتر از رسيدن به فينال ما را راضي 
نمي كرد. تيمي كه به هر حال بتواند برزيل را شكست دهد، 
قطعاً شايسته حضور در فينال است و ما هم تمام تلاشمان را 
كرديم و در بازي بعد پاراگوئه را در يك بازي خوب شكست 

داديم اما مقابل روسيه  بي تجربگي كرديم. 
اما بعد از شكست دادن پاراگوئه، مقابل روسيه كه 
بازي هاي زيادي مقابل اين تيم انجام داده بوديم، 
نتوانستيم موفق باشيم و به فينال صعود كنيم؛ 

دليلش چه بود؟
مقابل روسيه بازي نزديكي انجام داديم اما گل هاي واقعاً بدي 
در اين بازي خورديم و هيچ وقت نبايد خودمان را به خاطر 
گل هاي ساده اي كه خورديم ببخشيم، در اين بازي به سختي 
گل زديم اما به راحتي گل خورديم! اميدوارم درس بزرگي 
براي ما باشد كه اگر يك لحظه غفلت كنيم، مي توانيم فينال 
جام جهاني را از دست بدهيم. متأسفانه ما غفلت كرديم و 
اين شانس بزرگ را از دست داديم. هر چقدر تلاش كرديم 
نتوانستيم مقابل روس��يه جبران كنيم و كار را به تساوي 
بكشانيم و شايد اين حسرت هميشه حداقل براي اين نسل از 

تيم ملي بماند كه مي توانستيم به فينال برويم اما نشد. 
اما خب جام جهاني پايان خوشي داشت؛ كسب 

اولين مدال يك رشته گروهي در سطح جهان. 
بازي رده بندي ه��م انگيزه هاي خاص خودش را داش��ت، 
درست است، ما با توجه به اينكه شايسته حضور در فينال 
بوديم و در يك قدمي آن، خيلي ناراحت بوديم. توانستيم 
خودمان را ريكاوري كنيم و اينكه اولين تيم ورزش گروهي 
ايران هستيم كه توانستيم مدال جهاني بگيريم، به ما انگيزه 
داد تا در بازي رده  بندي با روحيه بالاي��ي به ميدان برويم. 
مردم كلي پيام محبت آميز و انرژي براي ما فرستادند و هنوز 
هم وقتي با مردم روبه رو مي شويم اينقدر برخوردها خوب و 
پر انرژي است كه ما احساس مي كنيم حداقل چند روزي 
توانستيم مردم را خوشحال كنيم و اين بزرگ ترين افتخار 

براي ما بازيكنان فوتسال است. 
عوامل بازگشت دوباره فوتسال به اوج را در چه 
مي بينيد، آن هم با وجود اينكه توجه خوبي به 

اين رشته نمي شود؟
وجود آقاي ناظم الشريعه به عنوان يك مربي ايراني خيلي 
تأثير گذار بود و ما در تاريخ فوتسال موفقيت هايمان را با مربي 
ايراني به دست آورده ايم. ايراني بودن مربي در اين موفقيت 
خيلي تأثير داشت، دومين عامل موفقيت نوع مربيگري آقاي 
ناظم الشريعه بود كه معتقد بودند تاكتيك بايد در بازي حرف 
اول را بزند و تكنيك در كنار تاكتيك باش��د. قبل از ايشان 
اما تكيه تيم روي تكنيك ب��ود و بازيكنان تكنيكي خيلي 
در تيم نقش پررنگي داشتند اما تيم ملي فوتسال در حال 
حاضر با توجه به شيوه مربيگري آقاي ناظم الشريعه از نظر 

تاكتيكي خيلي خودش را به سطح تيم هايي مانند اسپانيا و 
برزيل نزديك كرده و مطمئن باشيد هر زمان با اين تيم ها 
بازي كنيم، مشكلات تيم كم و كمتر مي شود و اميدواريم 
اگر همين روند ادامه داشته باش��د بتوانيم همواره يكي از 
س��ه يا چهار تيم اول دنيا باشيم و فوتسال در نتيجه گيري 

ثبات داشته باشد. 
و براي اينكه اين موفقيت ها ادامه داشته باشد، 

چه كارهايي بايد انجام شود؟
به موفقيت رسيدن سخت است اما حفظ اين افتخار به مراتب 
سخت تر است. اگر با اين ش��رايط و امكانات باشد واقعيت 
فوتسال ايران از نظر امكانات همان سوم شدن در گروه بود 
اما واقعيت فني و كيفيت فوتسال سوم شدن در جهان است. 
اميدوارم كه امكاناتمان براي فوتسال به سطح فني و كيفيتي 
كه اين رشته ورزشي دارد برس��د، اگر به فوتسال به اندازه 
افتخاراتش و به اندازه خودش توجه كنند، ما امكانات عجيب 
و خارق العاده اي نمي خواهيم. همين كه فوتسال دغدغه هاي 
ابتدايي را نداشته باشد، اين امكانات فراهم شود براي فوتسال، 
ايران مي تواند مانند برزيل و اسپانيا كشوري باشد كه هميشه 

پاي ثابت نيمه نهايي جام جهاني باشد. 
به توجه بيش�تر مس�ئولان اش�اره كرديد؛ در 
حين ج�ام جهاني لباس ه�اي بي كيفيت تيم و 
پاداش هاي ناچيز فدراسيون براي موفقيت هاي 

بزرگتان، انتقادات زيادي را به همراه داشت. اين 
مسائل تأثيري در كارتان نداشت ؟

تيمي كه در جام جهاني شركت مي كند و البسه آن مشكل 
دارد، واقعاً يك چيز خنده دار اس��ت اما تي��م ما بازيكنان 
با تجربه اي دارد و جوانانمان هم با تجربه اند و با نمايشي كه 
مقابل روسيه داشتيم، نشان داديم كه اينجور مسائل تأثيري 
ندارد. فكر مي كنم به اندازه كافي در اين رابطه صحبت شده 
و گلايه ها به گوش مسئولان مربوطه رسيده، اميدواريم بعد 
از اين اتفاق هاي مثبت براي فوتسال بيفتد، فكر مي كنيم 
گلايه كردن ديگر بس است و اميدواريم بعد از اين اتفاق هاي 

خوب بيفتد. 
اما خ�ب خيلي ها ب�ه ن�گاه تبعيض آميزي كه 
فدراس�يون بين فوتس�ال و فوتبال مي گذارد، 

معترضند. 
هيچ وق��ت خودمان را ب��ا فوتبالي ها مقايس��ه نمي كنيم؛ 
فوتبالي ها براي ما ارزشمند هس��تند . بچه هاي فوتسال با 
فوتبالي ها رفاقت دارند، آنها قابل احترام هس��تند و براي 
پرچم كشورمان زحمت مي كشند. من قصد مقايسه ندارم 
اما فوتس��الي ها توقع بيجا و زيادي ندارند. ما فوتس��الي ها 
اعتقاد داريم در حد خودمان، يك سري امكانات معمولي 
داش��ته باش��يم و چيز خارق العاده اي نمي خواهيم تا اين 
روند موفقيت آميز ادامه داشته باشد و هميشه فوتسال در 

اوج باشد. 

گفت وگوی »جوان«  با مهدي جاويد، بهترين گلزن ايران در جام جهاني فوتسال

 امكانات تیم سوم فوتسال جهان
درحد سي ام بود!

هيچ وقت خودمان را با فوتبالي ها مقايسه 
نمي كنيم؛ فوتبالي ها براي ما ارزش�مند 
هستند اما فوتسالي ها توقع بيجا و زيادي 
ندارند. ما فوتسالي ها اعتقاد داريم در حد 
خودمان، يك سري امكانات معمولي داشته 
باشيم و چيز خارق العاده اي نمي خواهيم 
تا اين رون�د موفقيت آميز ادامه داش�ته 
باش�د و هميش�ه فوتس�ال در اوج باشد 

سومي فوتسال ايران در رقابت هاي جام جهاني 
كلمبيا اولين و تاريخي ترين مدال رش�ته هاي 
گروهي در سطح جهان بود كه با تلاش و همت 
شاگردان ناظم الشريعه در حالي به دس�ت آمد كه ملي پوشان فوتسال 
با ش�رايط س�ختي در اين رقابت ها حاضر ش�دند. ملي پوش مشهدي 
فوتسال كشورمان يكي از خوب هاي ايران در جام جهاني كلمبيا بود كه 

با ۵ گل زده و ۵ پاس گل نقش مهمي در موفقيت تاريخي فوتسال ايران 
داش�ت. مهدي جاويد 29 ساله كه در تيم باش�گاهي گيتي پسند بازي 
مي كند در بازي آخر مقابل پرتغال ب�ا دو گلي كه از روي نقطه پنالتي به 
ثمر رساند، توانست شايستگي هايش را بيشتر از قبل ثابت كند. جاويد 
در گفت وگو با » جوان« درباره موفقيت فوتسال و كسب مدال برنز جام 

جهاني صحبت كرده است. 

سعيد احمديان
  گفت و گوها


